
Dagsorden møde DSGH og DKS 

18.04.2024 

Online 

Deltagere(online): Niels Kris2an Aagaard formand DSGH, Marianne Vester-Andersen, bestyrelsesmedlem, 
Per Vadgaard DKS, Maja Thygesen DKS 

1. Valg af dirigent 

Per Vadgaard 

2. Valg af referent 

Maja Thygesen 

3. Godkendelse af seneste referat:  

ingen af mødedeltagere har sidste referat 

4. DKS årsmøde 2024 

Årsmødet har været a9oldt i Kbh. S?gende priser har bevirket at mødet de seneste år kun har 

kunne afvikles med DKS understøEelse. Derfor flyEet ?l Århus i 2024. DKS har naturligvis en 

bekymring for hvor meget det vil betyde for deltagerantallet, der hid?l har været omkring 500. 

Hvordan gør man i DSGH? Man har i flere år a9oldt det på Hindsgavl. Af økonomisk årsager, har 

man flyEet det ?l Comwell i Kolding. Man afsøger mulighed for i 2026 at a9olde det på Comwell 

Odense. 

DSGH årsmødet har ca 170 deltager, budget ca. 510.000. Afvikles fra fredag ?l lørdag, med 

overnatning. Egenbetaling 2500 kr. for en speciallæge, er differen?eret så yngre læger er billigere.  

DSGH har også haY underskud. Man besluEede derfor at årsmødet skulle balanceres. Sidste år steg 

deltagerprisen fra 2000 kr. ?l 2500 kr. 

Årligt kon?ngent er nyligt øget fra 600 ?l 900 kr. Det er ikke uset, af afdelingerne støEer et vist antal 

lægers deltagelse i årsmødet.  

5. Uddeling af Olympus UL legat (Sikring af enighed om at det uddeles i kirurgisk regi i år),  

uddeles hvert andet år, vi har indtryk, af, at Olympus har stoppet det. DKS undersøger, om legatet 

stadig eksisterer. (EYerfølgende informa?on fra kasserer i DKS er at vi sidst vi uddelte det, ikke 

modtog pengene fra Olympus, hvorfor det er nedlagt).  



6. Fællesmødet er nedlagt. AOlaring af om vi er enige om at de eneste fællesakQviteter fremover er 

akQviteter planlagt fra endoskopiudvalget 

Normalt a9oldt i januar, svigtende deltager antal, gjorde, at man ikke kunne gennemføre. Tidligere 

har fællesmødet været et 3 dages møde.  

Endoskopiudvalget er eneste bestående, fælles udvalg. Det fastholdes, at der fortsat skal være et 

fælles arbejde omkring eks. Guidelines. Der er og bør fortsat være medlemmer fra begge selskaber i 

endoskopiudvalget. S?g Laursen er formand aktuelt.  

7. FremQdige ramme for samarbejdet imellem DSGH og DKS 

Skal vi arrangere møder mere ad hoc? Vil det ikke være mere ny`gt?  

Enighed om at det fortsat en god idé med ét årligt måde, så man har i hvert fald en gang om året 

drøYer de fælles faglige interesser. Derudover kan det årlige møde, være med ?l at understøEe, 

muligheden for flere ad hoc møder i løbet af året.  

Kunne det være interessant/en mulighed, at få endoskopiudvalget ?l at lave en session ?l årsmødet 

i DKS?  

8. Eventuelt 

Kunne det være interessant at lave eks. Fælles fyraYensmøder? Begge selskaber finder det 
interessant, og man vil forsøge at arbejde med deEe. 


